
Palotás Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

15. számú nyílt ülés 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 

 
Készült: Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2017. november 28-án 
     megtartott nyílt üléséről 
N a p i r e n d:  
1./  Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének a helyi népszavazás  
      kezdeményezéséhez szükséges választópolgárok számáról szóló önkormányzati rendelete  
      elfogadására           19/2017.(XI.29.) rendelet 
       Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
2./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének a magánszemélyek  
     kommunális adójáról szóló 11/2013. (XI.29.) önkormányzati rendelete módosítására 
      Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester       20/2017.(XI.29.) rendelet 
3./ Javaslat a Palotási Mikrotérségi Gyermekjóléti és Családsegítő Társulás társulási  
     megállapodása módosítására               127/2017.(XI.28.) határozat 
       Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
4./  Javaslat a Salgótarján és Térsége Egészségügyi-Szociális Központtal fogorvosi ügyeleti  
      ellátás biztosítására megkötött feladatellátási szerződés felmondására 
       Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester   128/2017.(XI.28.) határozat 
5./ Javaslat a Palotás, Szabadság út 103. szám alatti önkormányzati tulajdonú ingatlan  
     bérbeadására       129/2017.(XI.28.) határozat 
       Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
6./ Javaslat a Héhalom Önkéntes Tűzoltó Egyesület működésének támogatására 
       Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester   130/2017.(XI.28.) határozat 
7./ Ravatalozó tervezői költségvetésének megtárgyalása, árajánlattételre meghívandók  
     meghatározása       
       Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
8./ Javaslat Arany János Tehetséggondozó Programban részvételre 
       Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester   131/2017.(XI.28.) határozat 
9./ Javaslat Szabó Mihály polgármester jubileumi jutalmának megállapítására 
                132/2017.(XI.28.) határozat 
10./ Egyebek: 

a.) Palotás és térsége víziközmű-rendszer üzemeltetési szerződés és megállapodás 
                  133/2017.(XI.28.) határozat 

134/2017.(XI.28.) határozat 
b.) Héhalom és társult települések szennyvízrendszer megállapodásai 
        135/2017.(XI.28) határozat 
        136/2017.(XI.28) határozat 
        137/2017.(XI.28) határozat 
c.) Javaslat praxisjog gyakorlásához történő hozzájárulásra és fogorvosi feladatellátási 
szerződés megkötésére a fogorvosi alapellátás biztosítása érdekében 
        138/2017.(XI.28) határozat 
d.) Az építményadóról szóló 12/2013.(XI.29.) önkormányzati rendelet módosítása 

             21/2017.(XI.29.) rendelet 
e.) Javaslat 2018. évi belső ellenőrzési terv elfogadására    139/2017.(XI.28.) határozat 
f.) Szabadság út 45. szám alatti ingatlan ügye  
g.) Palotás, Kossuth út 28. szám alatti ingatlan ügye 
h.) Nógrádikum javaslatok 
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Palotás Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 
15. számú nyílt ülési 

 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 

 
 
Készült:  Palotás Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2017. november 28-án 
     megtartott nyílt üléséről 
 
Testületi ülés helye: Községháza 
             Palotás, Kossuth út 1. 
 
Jelen vannak: Szabó Mihály polgármester, Ambrus Nándorné, Dúzsné Szita Mária Éva, 
Hegyi Tamás, Krekács Istvánné, Polonkai Katalin önkormányzati képviselők 
Tanácskozási joggal: dr. Tóth Gabriella jegyző, Pappné Pásztor Zsuzsanna bizottsági tag 
Jegyzőkönyvvezető: Varga Anita ügyintéző 
 
Szabó Mihály polgármester megállapítja, hogy a 7 fős testületből 6 fő jelen van, az ülés 
határozatképes, a testületi ülést megnyitja. 
 
Szabó Mihály polgármester: Javaslom, hogy az V. napirendi pontot tegyük a napirendi 
pontok végére. 
 
A képviselő-testület az ülés napirendjére tett javaslatot elfogadja, így az ülés napirendje a 
következőképpen alakul: 
 
N a p i r e n d: 
1./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének a helyi népszavazás 
kezdeményezéséhez szükséges választópolgárok számáról szóló önkormányzati rendelete 
elfogadására 
2./Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének a magánszemélyek 
kommunális adójáról szóló 11/2013. (XI.29.) önkormányzati rendelete módosítására 
3./ Javaslat a Palotási Mikrotérségi Gyermekjóléti és Családsegítő Társulás társulási 
megállapodása módosítására 
4./ Javaslat a Salgótarján és Térsége Egészségügyi-Szociális Központtal fogorvosi ügyeleti 
ellátás biztosítására megkötött feladatellátási szerződés felmondására 
5./ Javaslat a Palotás, Szabadság út 103. szám alatti önkormányzati tulajdonú ingatlan 
bérbeadására 
6./ Javaslat a Héhalom Önkéntes Tűzoltó Egyesület működésének támogatására 
7./ Ravatalozó tervezői költségvetésének megtárgyalása, árajánlattételre meghívandók 
meghatározása 
8./ Javaslat Arany János Tehetséggondozó Programban részvételre 
9./ Javaslat Szabó Mihály polgármester jubileumi jutalmának megállapítására 
10./ Egyebek 
a.) Palotás és térsége víziközmű-rendszer üzemeltetési szerződés és megállapodás 
b.) Héhalom és társult települések szennyvízrendszer megállapodásai 
c.) Javaslat praxisjog gyakorlásához történő hozzájárulásra és fogorvosi feladatellátási 
szerződés megkötésére a fogorvosi alapellátás biztosítása érdekében 
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d.) Az építményadóról szóló 12/2013.(XI.29.) önkormányzati rendelet módosítása 
e.) Javaslat 2018. évi belső ellenőrzési terv elfogadására  
f.) Szabadság út 45. szám alatti ingatlan ügye 
g.) Palotás, Kossuth út 28. szám alatti ingatlan ügye 
h.) Nógrádikum javaslatok 
 
 
I.NAPIREND:  
 

Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének a helyi népszavazás 
kezdeményezéséhez szükséges választópolgárok számáról szóló önkormányzati rendelete 

elfogadására 
(rendelet-tervezet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Szabó Mihály polgármester: A helyi népszavazás kezdeményezéséről az SZMSZ-ünk 
rendelkezett, ezt a Törvényességi Felügyeleti Osztály szakmai iránymutatásában kifogásolta 
és kérte, hogy alkossunk erről önálló rendeletet. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Így az SZMSZ-ből a helyi népszavazásra vonatkozó rendelkezés 
egyidejűleg hatályon kívül helyezésre kerül. A megye felében volt az a joggyakorlat, hogy az 
SZMSZ-ben került szabályozásra, a Törvényességi Felügyeleti Osztály szakmai útmutatása 
szerint önálló rendeletet igényel, amely javaslatnak a rendelet elfogadásával eleget is teszünk. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a rendelet-tervezet elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a rendelet-tervezetet. 
 
A polgármester kihirdeti, hogy a képviselő-testület megalkotta az alábbi rendeletét: 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

19/2017. (XI.29.) önkormányzati rendelete 
 

a helyi népszavazás kezdeményezéséhez szükséges választópolgárok számáról 
(rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
II. NAPIREND: 
 

Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének a magánszemélyek 
kommunális adójáról szóló 11/2013. (XI.29.) önkormányzati rendelete módosítására 

(rendelet-tervezet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Szabó Mihály polgármester: Az elmúlt 13 évben nem változtattunk a kommunális adó 
mértékén. Végeztünk egy felmérést a környező településeken, készítettünk egy táblázatot, 
mely településen milyen mértékűek a helyi adók, ennek figyelembevételével kérem a 
javaslatokat, véleményeket. 
 



 4 

dr. Tóth Gabriella jegyző: Lehet, hogy ezt már korábban meg kellett volna lépni, több 
lépcsőben, de mivel ez egy népszerűtlen intézkedés, sosem jó erről dönteni, nincs jó időpont, 
viszont azt látjuk, hogy a bevételeket valamilyen módon növelnünk kell. A bevételek 
tekintetében ez a mértékű emelés több mint 1 millió forintos bevétel növekedést hoz. A 
lakosság számára ez az emelés félévente 1.000 Ft többletkiadást jelent, tehát jelentős plusz 
terhet nem ró a lakosságra figyelembe véve, hogy 13 éve nem került még inflációt követő 
mértékben sem emelésre a kommunális adó. 
 
Szabó Mihály polgármester: Legutóbb, amikor szóba került a kommunális adó mértékének 
emelése, akkor a szennyvíz program miatt lett elhalasztva, mivel a lakosság részére az 
kiadásokat jelentett. Most már a szennyvízprogram befejeződött és nem olyan nagy mértékű 
az emelési javaslat, hogy olyan nagy gondot okozna. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Már én is javasoltam volna, hogy emeljük fel, mert nagyon 
rég óta nem változott a mértéke és tényleg nincs pénz a költségvetésben. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Ez az a bevétel, ami nem célhoz kötött, hanem amit valóban 
tudunk használni, a költségvetésben nagyon kicsi a mozgástér az átcsoportosítási lehetőségek 
hiánya miatt, ami nagyon szűk körű, éppen ezért kell, hogy valamilyen módon bevételre 
tegyünk szert, még ha népszerűtlen is ez az intézkedés a lakosság részéről.  
 
Ambrus Nándorné képviselő: Én soknak tartom hirtelen 2.000.-Ft-al megemelni, 
fokozatosan kellett volna, én úgy látom, hogy azért nem volt 13 éven keresztül emelés, mert a 
testület nem akart népszerűtlen lenni a lakosok körében.  
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: A kis mértékű emelésnek nincs is értelme, ha adómértéket 
emelünk, akkor minden egyes ingatlanra új adómegállapító határozatot kell hoznunk, amit 
tértivevényesen kézbesítenünk kell, a nem Palotáson lakóknak, az 360.-Ft levelenként, tehát, 
ha éves szinten 1.000.-Ft-ot emelünk, azt valójában postaköltségre ki is fizetjük. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a rendelet-tervezet elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a rendelet-tervezetet. 
 
A polgármester kihirdeti, hogy a képviselő-testület megalkotta az alábbi rendeletét: 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

20/2017. (XI.29.) önkormányzati rendelete 
 

a magánszemélyek kommunális adójáról szóló 11/2013. (IX.29.) önkormányzati 
rendelete módosításáról 

 (rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
III. NAPIREND: 
 

Javaslat a Palotási Mikrotérségi Gyermekjóléti és Családsegítő Társulás társulási 
megállapodása módosítására 

(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
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Szabó Mihály polgármester: A területi iroda helyének változása miatt volt szükséges a 
módosítás, mivel a volt Védőnői Szolgálat helyére került a Gyermekjóléti és Családsegítő 
Szolgáltató irodája. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül elfogadja a 
javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 

 
127/2017.(XI.28.) Képviselő-testületi határozat 

 
Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Palotási Mikrotérségi 
Gyermekjóléti és Családsegítő Társulás társulási megállapodása módosítását és az 
egységes szerkezetbe foglalt megállapodást a törzskönyvi bejegyzés napjával történő 
hatályba lépéssel jóváhagyja.  
Ezzel egyidejűleg a 2016. március 16-án kelt egységes szerkezetű társulási 
megállapodást hatályon kívül helyezi. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a módosított és az egységes 
szerkezetű társulási megállapodás aláírására. 
A Társulási Tanács elnökét felkéri a társulási megállapodás módosításának 
törzskönyvi nyilvántartásban történő átvezetésének megkérésére. 

 
Felelős: Szabó Mihály polgármester, társulás elnöke, dr. Tóth Gabriella jegyző 
Határidő: értelemszerűen 

 
 
IV. NAPIREND: 
 
Javaslat a Salgótarján és Térsége Egészségügyi-Szociális Központtal fogorvosi ügyeleti 

ellátás biztosítására megkötött feladatellátási szerződés felmondására 
(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Szabó Mihály polgármester: Amikor meghoztuk a döntést, hogy csatlakozunk a kartali 
fogorvosi ügyeleti ellátáshoz, már eldöntöttük, hogy december 31-i határnappal felmondjuk a 
salgótarjáni ügyeleti ellátást, mivel 30 napos a felmondási határidő még időben vagyunk. 
Másrészt a kartali ellátás sokkal bővebb, hétköznap a rendelési időt követően, éjszakai ügyelet 
és hétvégi ügyelet is van. Megkérem a Szociális, Kulturális és Sport Bizottság elnökét 
ismertesse a Bizottság véleményét. 
 
Polonkai Katalin képviselő: A Bizottság elfogadásra javasolja a szerződés felmondását, úgy 
ahogy már beszéltünk erről korábban is. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül elfogadja a 
javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
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128/2017.(XI.28.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy döntött, hogy 2017. 
december 31. napjával a Salgótarján és Térsége Önkormányzatainak Társulásából 
kilép és a 2017. június 27. napján a Salgótarján és Térsége Egészségügyi-Szociális 
Központjával megkötött feladatellátási szerződést is 2017. december 31. napjával 
felmondja.  
 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: értelemszerűen 

 
 
V. NAPIREND: 
 

Javaslat a Palotás, Szabadság út 103. szám alatti önkormányzati tulajdonú ingatlan 
bérbeadására 

(kérelem, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Szabó Mihály polgármester: Az épület jelenleg most raktárként funkcionál, az 
önkormányzat tulajdonában van. Az épület bérlésével kapcsolatban megkeresett Kalmár 
Zsolt, aki pályázni szeretne, amennyiben a pályázat sikeres lesz, szeretné felújítani az épületet 
és kéri, hogy ez bérleti díj beszámítással történjen. Az épület állaga javulni fog ezzel 
mindenképpen nyerünk, másrészt 3-4 főnek munkalehetőséget tud biztosítani, ha beindulhat a 
vállalkozás.  
 
Krekács Istvánné képviselő: Ha felújítja, rendbe hozza az épületet és beszámítódik a bérleti 
díjba, azt nekünk tudni kell mennyi lenne a bérleti díj, hogy meddig számítódjon be. 
 
Szabó Mihály polgármester: Természetesen ez úgy lesz, hogy készít majd egy költségvetést, 
amit mi elfogadunk, jóváhagyunk és kiszámítjuk mennyi lenne a bérleti díj, kiszámítjuk hány 
évig mentes a megfizetése alól. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Majd a bérleti szerződést is jóvá kell hagyni a testületnek már a 
konkrét feltételekkel. 
 
Szabó Mihály polgármester: Most elegendő egy szándéknyilatkozat, hogy elviekben 
hozzájárulunk ahhoz, hogy ezen a telephelyen létesítse a vállalkozást. Elmondtam neki, hogy 
mi fogjuk majd kérni a szakhatóságok véleményét, hozzájárulását, szerződést csak azután 
tudunk kötni. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

129/2017.(XI.28.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete elviekben támogatja az 
önkormányzat tulajdonát képező Palotás, Szabadság út 103. (Palotás 632/1.hrsz.) szám 
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alatti ingatlanra a Folytonosság 2014 Textilgyártó Szociális Szövetkezettel (2016 
Leányfalu, Fábián Zoltán utca 1.) bérleti szerződés megkötését. 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szükséges egyeztetések 
lefolytatására. 
 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: értelemszerűen 

 
VI. NAPIREND: 
 

Javaslat a Héhalom Önkéntes Tűzoltó Egyesület működésének támogatására 
(előterjesztés és határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Szabó Mihály polgármester: A képviselő-testület 2016. évben a Héhalom Önkéntes Tűzoltó 
Egyesület szertár építését támogatta, akkor az volt a döntés, ha bejegyzésre kerül az 
Egyesület, akkor 10.-Ft/lakos/hó összeggel támogatjuk a működésüket, mely összeg 
esetünkben 16.000.-Ft/hó. A Dél-Nógrádi önkormányzatok Egyesületének valamennyi tagja 
ezt a támogatást biztosítja részükre. Minden ilyen tevékenységet lehet, hogy központilag 
kellene támogatni, de úgy gondolom, hogy a Héhalom Önkéntes Tűzoltó Egyesületre nagy 
szükség van és mindenképpen javaslom a támogatásukat. 
 
A képviselő-testület részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

130/2017.(XI.28.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete mint a Héhalom Önkéntes Tűzoltó 
Egyesület vonulási területéhez tartozó önkormányzat 2017. május 1-jétől havi 10 Ft/fő 
hozzájárulást biztosít a Héhalom Önkéntes Tűzoltó Egyesület részére, melyet 
tárgyévre 15 napon belül, majd évente a negyedév első hónapjának 15. napjáig átutal a 
Héhalom Önkéntes Tűzoltó Egyesület Sajóvölgye Takarékszövetkezetnél vezetett 
55400022-16951156 számú bankszámlaszámára. 
 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
 
VII. NAPIREND: 
 

Ravatalozó tervezői költségvetésének megtárgyalása, árajánlattételre meghívandók 
meghatározása 

(költségvetés a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Szabó Mihály polgármester: A tervezői költségvetést megküldtük a képviselők részére, át 
kellene gondolnunk, hogy a ravatalozó felújításánál mit hagyhatnánk el, hogy az összegből 
kijöjjünk valamilyen módon. Például az urnafal két oldalon van tervezve, lehet, hogy első 
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ütemben csak az egyiket kellene megépíteni, a térburkolatot elhalaszthatjuk egy évvel, lehet, 
hogy célszerű lenne a Lehel úti járda megépítésével összevonni.  
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Nekem az a javaslatom, hogy az egészet újra kellene 
gondolni, hogy mit akarunk. Úgy gondolom nem Kovács Miklósnak kellene eldönteni, hogy 
mi legyen és hogy legyen, hanem a testületnek kellene eldönteni és ne Kovács Miklós árazza 
be, nekem az egészben nem tetszik, hogy megmondja milyen anyagok legyenek felhasználva.  
 
Szabó Mihály polgármester: A ravatalozó terveit elfogadtuk, jóváhagytuk, kértünk egy 
tervezői költségvetést, a következő lépés az lehet, hogy kérünk egy árazatlan költségvetést és 
megkérünk vállalkozókat, hogy adják be az alapján az ajánlatukat. Javaslom, hogy erre több 
időt szánjunk, jelöljünk ki egy időpontot, amikor csak erről tárgyalunk. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Jó ötletnek tartom, hogy beszéljünk még róla, de akkor 
Kovács Miklós tervező is legyen jelen ezen a megbeszélésen. 
 
 
VIII. NAPIREND: 

 
Javaslat Arany János Tehetséggondozó Programban részvételre 

(határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 

Szabó Mihály polgármester: Az általános iskola 8. osztályos tanulói, amennyiben 
jelentkeznek az Arany János Tehetséggondozó Programba támogatást nyernek, eddig minden 
esetben a képviselő-testület támogatta a jelentkezést erkölcsileg, anyagi támogatást nem 
nyújtottunk. A tanulók akik belekerülnek ebbe a programba támogatásban és egyéb jellegű 
természetbeni támogatásban is részesültek. Jelenleg december 12-ig kell jelentkezni, 
meghatározott feltételek vannak. Egy jelentkező van, Jele Máté nyolcadik osztályos tanuló 
szeretne részt venni a programban. 
 
Polonkai Katalin képviselő: A Bizottság javaslata, hogy továbbra is támogassuk erkölcsileg 
az eddigi gyakorlatnak megfelelően a programban való részvételt. 
 
A képviselő-testület részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

131/2017.(XI.28.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete támogatja, hogy Jele Máté 
nyolcadik évfolyamos tanuló (anyja neve: Almási Ágnes) Palotás település 
képviseletében részt vegyen az Arany János Tehetséggondozó Programban. 
Az önkormányzat elviekben támogatja a tanulót, anyagi támogatást nem tud nyújtani 
számára.  
Felkéri a polgármestert, hogy a tanuló Arany János Tehetséggondozó Programba 
történő jelentkezéshez készült pályázatát és a jelen határozatot határidőre a tanuló által 
az kiválasztott középiskola részére küldje meg. 
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Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
 
IX. NAPIREND: 
 

Javaslat Szabó Mihály polgármester jubileumi jutalmának megállapítására 
(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Szabó Mihály polgármester:  Alpolgármester úr távollétére tekintettel átadnám a szót a 
pénzügyi bizottság elnökének, Dúzsné Szita Máriának.. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Szabó Mihály főállású polgármester közszolgálati 
jogviszonya 2017. 06. 01. napján elérte a 40 éves időtartamot, így öthavi illetményének 
megfelelő összegű jubileumi jutalomra jogosult. Szabó Mihály főállású polgármester 
illetményét Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete 6/2017.(I.25.) számú 
határozatával havi bruttó 498.600 Ft összegben állapította meg, így a 40 évi jogviszony után 
járó öthavi illetménynek megfelelő jubileumi jutalom összege bruttó 2.493.000 Ft. A 
jubileumi jutalom folyósításához szükséges a képviselő-testület határozata, hiszen a 
polgármester esetében a munkáltatói jogok gyakorlására a képviselő-testület jogosult.  
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Tekintettel arra, hogy személyi juttatásokat november 30-ig lehet 
számfejteni, ezért most mindenképpen szükséges döntést hozni, még akkor is, ha nem volt a 
költségvetésbe betervezve, mivel nem számoltunk vele, de ami törvény szerint jár, azt 
mindenképpen meg kell adnunk. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Szeretnénk kérni egy névsort az önkormányzat és Közös 
Hivatal dolgozóiról, hogy ki hány éves közszolgálati jogviszonnyal rendelkezik. 
 
A képviselő-testület részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, szavazásra bocsátja a 
javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 5 igen szavazattal, 1 tartózkodással, ellenszavazat nélkül elfogadja a 
javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

132/2017.(XI.28.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete megállapítja, hogy Szabó Mihály 
főállású polgármester 40 év közszolgálati jogviszonya után jubileumi jutalomra 
jogosult a Kttv. vonatkozó rendelkezései alapján és a jubileumi jutalom összegét 
öthavi illetményének megfelelően bruttó 2.493.000 Ft összegben határozza meg és 
kifizetését elrendeli. 
 
Felelős: Almási Lajos alpolgármester, dr. Tóth Gabriella jegyző 
Határidő: azonnal 
 

X. Egyebek: 
a.) Palotás és térsége víziközmű-rendszer üzemeltetési szerződés és megállapodás 
(megállapodás a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
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Szabó Mihály polgármester: A vízügyi törvény előírta, hogy víziközmű-rendszerenként kell 
az üzemeltetési szerződést megkötnünk. Eddig is volt üzemeltetési szerződésünk a Dél-
Nógrádi Vízmű Kft-vel és az ÉRV-vel egyetemben, most viszont a Dél-Nógrádi Kft. kikerül 
ebből. Az ivóvíz esetében Héhalom, Erdőtarcsa, Erdőkürt, Kálló, Palotás képez egy rendszert, 
ebben az esetben az 5 település közül kell kiválasztani egy települést, aki gesztorként látja el a 
feladatokat. Az energetikai hivatal Palotást nevesítette, hogy legyen a felelőse. Határozatot 
kell hozni, hogy ezt a megbízást elfogadjuk, a többi településnek pedig, hogy elfogadják 
Palotást gesztorként, így tudjuk az üzemeltetési szerződést aláírni és így tudunk 
megállapodást kötni.  
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

133/2017.(XI.28.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja a Palotás Község 
Önkormányzata, Héhalom Község Önkormányzata, Erdőtarcsa Község 
Önkormányzata, Kálló Község Önkormányzata és Erdőkürt Község Önkormányzata 
között létrejövő megállapodást a Palotás és térsége viziközmű-rendszerére 
vonatkozóan, amellyel az önkormányzatok a viziközmű rendszerre vonatkozóan 
Palotás Község Önkormányzatát jelölik ki az üzemeltetéssel összefüggő jogok 
érvényesítése és a kötelezettségek teljesítése céljából mint képviseletükben eljáró 
Ellátásért felelőst. 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a megállapodás megkötésére. 
 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

134/2017.(XI.28.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az ÉRV Északmagyarországi 
Regionális Vízművek Zrt-vel viziközmű szolgáltatásra vonatkozóan kötendő bérleti 
üzemeltetési szerződést elfogadja és felhatalmazza a polgármestert a bérleti 
üzemeltetési szerződés aláírására. 

 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 
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b.) Héhalom és társult települések szennyvízrendszer megállapodásai 
(megállapodások a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Szabó Mihály polgármester: A szennyvízrendszer tekintetében is új üzemeltetési szerződést 
kell kötnie az öt önkormányzatnak. Héhalom, Egyházasdengeleg, Palotás, Kisbágyon és 
Szirák köt egy megállapodást, amelyben Héhalom Község Önkormányzatát, mint gesztort 
hatalmazza fel, hogy az öt önkormányzat képviseletében eljárjon a szennyvízrendszer 
vonatkozásában.  
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 
 

135/2017.(XI.28.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja a Héhalom Község 
Önkormányzata, Egyházasdengeleg Község Önkormányzata, Palotás Község 
Önkormányzata, Kisbágyon Község Önkormányzata és Szirák Község 
Önkormányzata között létrejövő megállapodást a Héhalom és társult települések 
szennyvíz-rendszerére vonatkozóan, amellyel az önkormányzatok a szennyvíz-közmű 
rendszerre vonatkozóan Héhalom Község Önkormányzatát jelölik ki az üzemeltetéssel 
összefüggő jogok érvényesítése és a kötelezettségek teljesítése céljából mint 
képviseletükben eljáró Ellátásért felelőst. 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a megállapodás megkötésére. 

 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 
 

136/2017.(XI.28.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az ERV Északmagyarországi 
Regionális Vízművek Zrt-vel szennyvíz-közmű szolgáltatásra vonatkozóan kötendő 
bérleti üzemeltetési szerződést elfogadja és felhatalmazza a polgármestert a bérleti 
üzemeltetési szerződés aláírására. 
 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 



 12 

A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

137/2017.(XI.28.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Dél-Nógrádi Vízmű Kft-vel 
(3060 Pásztó, Csillag tér 21.) mint kedvezményezettel és az ÉRV Északmagyarországi 
Regionális Vízművek Zrt-vel mint Üzemeltetővel kötendő engedményezési 
megállapodást elfogadja, amely értelmében 2018. január 1. napjától minden az 
önkormányzatot megillető, Üzemeltetőtől kapott használati díjat és az ivóvíz 
rendszerre vonatkozó bérleti díjat, valamint bevételt a Dél-Nógrádi Vízmű Kft-re 
engedményez. 

 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
c.) Javaslat praxisjog gyakorlásához történő hozzájárulásra és fogorvosi feladatellátási 
szerződés megkötésére a fogorvosi alapellátás biztosítása érdekében 
(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Szabó Mihály polgármester: Eddig Héhalomban a fogorvosi szolgálatot ellátta Dr. Gál 
József Miklós fogszakorvos és kolléganője helyettesként. A feladatellátásra az OEP-el 
Héhalom Község Önkormányzata kötött szerződést és helyettes fogorvosokat alkalmaztunk. 
Többszöri egyeztetés után Dr. Gál József Miklós jelezte, hogy szeretné betölteni ezt a praxist 
és az OEP-el szerződést szeretne kötni. A szerződéskötés úgy történhet, hogy a feladatellátási 
szerződés az érintett önkormányzatokkal megkötésre kerül. Igazából tényleges változás nem 
lesz, a lényeg, hogy főállású fogorvosunk lesz és a feladatát el tudja látni. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, egyhangúlag elfogadja a 
javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 
 

138/2017.(XI.28.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete dr. Gál József Miklós egyéni 
vállalkozó fogszakorvossal feladat-ellátási szerződést köt  6 év határozott időtartamra, 
vegyes fogorvosi ellátás alapellátási feladatainak ellátására. A Képviselő-testület 
hozzájárul, hogy dr. Gál József Miklós egyéni vállalkozó fogszakorvos a Nemzeti 
Egészségbiztosítási Alapkezelővel/Nógrád Megyei Kormányhivatal 
Társadalombiztosítási Főosztályával finanszírozási szerződést kössön. A fogorvosi 
tevékenységet dr. Gál József Miklós személyesen látja el. 
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d.) Az építményadóról szóló 12/2013.(XI.29.) önkormányzati rendelet módosítása 
(rendelet-tervezet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Szabó Mihály polgármester: Megkérem Jegyző Asszonyt ismertesse a rendelet 
módosításának szükségességét. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Novemberben kaptunk egy jelzést a Törvényességi Felügyeleti 
Osztálytól, hogy mindazon települések, akik építményadó rendelettel rendelkeznek, 
módosítsák a rendeletet november 30-ig, ugyanis a hatályos jogszabályok szerint a 
reklámhordozót is építményadóval kell sújtani, melynek a mértékét meg kell állapítani. 0-
12.000.-Ft/m2 áron lehet ezt megállapítani, kérem a képviselők javaslatát, hogy az adó 
mértékeként milyen összeget állapítsunk meg. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Javaslom, hogy a maximális mértéket állapítsuk meg. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a rendelet-tervezet elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a rendelet-tervezetet. 
 
A polgármester kihirdeti, hogy a képviselő-testület megalkotta az alábbi rendeletét: 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

21/2017. (XI.29.) önkormányzati rendelete 
 

az építményadóról szóló 12/2013. (XI.29.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 (rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
 
e.) Javaslat 2018. évi belső ellenőrzési terv elfogadására      
(előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Szabó Mihály polgármester: Minden évben meg kell határozni a következő évi belső 
ellenőrzési célterületet, el kell készíteni, jóvá kell hagyni a belső ellenőrzési tervet.  
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: A 2016. évben az óvoda volt a célterület, amelynek a belső 
ellenőrzési jelentéséről idén tavasszal döntöttünk. Ebben az évben az önkormányzat 
leltározási, selejtezési gyakorlata és szabályzatai volt a vizsgált terület. A 2018. évi belső 
ellenőrzési tervre a pályázataink közül a Bujáki-patak rehabilitációját javasolnánk, tekintettel 
arra, hogy a könyvvizsgálat már nem kötelező ezekben a projektekben, ettől függetlenül az 
elszámolási folyamatok tekintetében egy pénzügyi ellenőrzés nagyon jót tenne ennek a 
projektnek is, főleg a többire kihatólag is, a többi TOP pályázatunkban is tudjuk hasznosítani 
az ebből leszűrt tapasztalatokat. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
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A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, egyhangúlag elfogadja a 
javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 
 

139/2017.(XI.28.) Képviselő-testületi határozat 
 
Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete Palotás Község Önkormányzata 
2018. évi belső ellenőrzési munkatervét a mellékelt tartalommal elfogadja. 

 
f.) Palotás, Szabadság út 45. szám alatti ingatlan ügye 
 
Szabó Mihály polgármester: Korábban már foglalkoztunk a Palotás, Szabadság út 45. szám 
alatti ingatlannal, volt egy kérelem. A kérdésem az lenne, hogy foglalkozzunk-e ezzel, az 
önkormányzatnak szüksége lenne erre a területre? Meg kell vizsgálni, hogy a terület 
megosztható-e, mert ebben a kérdésben döntenünk kell. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Először a telek megosztásában kellene segíteni a 
tulajdonosoknak és kérni egy árajánlatot, hogy milyen összegért adnák el. 
 
Szabó Mihály polgármester: Utánajárok a megosztásnak, majd egyeztetek a tulajdonosokkal 
a telekrész megvásárlásának lehetőségéről. 
 
A képviselő-testület egyhangúlag egyetért a javaslattal. 
 
g.) Palotás, Kossuth út 28. szám alatti ingatlan ügye 
 
Szabó Mihály polgármester: Az ingatlan tulajdonosa Hadrik Zsuzsanna Ludányhalásziban 
van az intézetben. Az intézet igazgatójával úgy egyeztettem, hogy amennyiben az 
önkormányzatot érdekli az ingatlan megvásárlása, abban az esetben az önkormányzat tegyen 
egy ajánlatot. Azért szeretném, ha az önkormányzat tulajdonában lenne egy ilyen ingatlan, 
mert szükség esetén tudnánk használni, mint például a tűzeset kapcsán ideiglenesen tudták 
használni, vagy akár falusi szálláshelyet is ki lehetne alakítani valamikor. Ha most nem 
tudunk döntést hozni, akkor következő ülésen foglalkozzunk vele, hogy érdekel-e minket az 
ingatlan megvásárlása. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Jövőre már nem tudjuk úgy finanszírozni a falut, ahogy az 
idén megtettük, nincs az önkormányzatnak annyi szabad pénze, hogy ingatlant tudjunk 
vásárolni. 
 
Szabó Mihály polgármester: Javaslom, hogy gondoljuk át ezt a kérdést és térjünk vissza rá 
legközelebb. 
 
h.) Nógrádikum javaslatok 
 
Szabó Mihály polgármester: Nógrád megye jegyzője kéri, hogy amennyiben a településen 
található olyan érték, amely Nógrádikummá válhat, akkor ezt jelezzük feléjük. Sajnos 
Palotáson nincs olyan épület vagy népviselet, amely erre érdemes lenne, de ennek ellenére 
tudunk-e valamit javasolni? 
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Polonkai Katalin képviselő: Holnapi napon lesz a Művelődési Házban egy rendezvény, 
melyen azt várjuk a résztvevőktől, hogy adjanak egy tájékoztatást arról, hogy milyen 
kritériumoknak kell megfelelni ahhoz, hogy valaki a Nógrádikumként bekerüljön. Nekünk 
már elindult egy gondolkodás a Nyugdíjas Klubbal, utána jártunk annak, hogy Kodály Zoltán 
1922. június 29-én itt volt Palotáson és gyűjtött 13 dalt, Kodály Zoltán írásával megvannak a 
kották és azt gondoltuk, hogy e köré lehetne építeni a palotási karácsonyi szokások köré és fel 
lehetne terjeszteni Nógrádikumra. 
 
Bejelentések: 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Szociális tüzifa iránti kérelmek december 1-15. között adhatók be 
itt a Közös Hivatalban.  
- Rendszeres gyermekvédelmi kedvezményben részesülő gyermekek után az Erzsébet-
utalványokat szerdától kezdjük kiosztani, ezt évente két alkalommal kapják a szülők, ez a 
második osztás lesz. 
- Kiss Olga köztisztviselőnk kérelmet nyújtott be, hogy kéri közszolgálati jogviszonyának 
december 31. napjával történő megszüntetését, ugyanis a Budakeszi Város Önkormányzatnál 
kívánja munkáját folytatni anyakönyvvezetőként főállásban. Az álláspályázat azonnal kiírásra 
kerül, hiszen létszámunkból és a munkakörének jellegéből fakadóan azonnal keresnünk kell 
valakit a feladat betöltésére, december 20-ig szeretnénk dönteni az új dolgozó kérdésében. 
 
Szabó Mihály polgármester: Első adventi gyertyagyújtás időpontja december 3. vasárnap. 
- December 6. Falusi Mikulás 
- Falu Karácsony december 16-án lesz. 
- December 14-én Leader Vidékfejlesztési Egyesületnek a munkaszervezet vezetője lesz itt 
Palotáson, általános tájékoztatást tart a megjelent Leader pályázatokról. 
 
Ambrus Nándorné képviselő: Már korábban is felvetődött, hogy szinte már minden 
településen van Betlehem, a településen is kellene készíteni. Az Egyháznak van bent a 
templomban Betlehem, fel lehetne építeni a templom környékén és a plébánián lévő szobrokat 
el lehetne helyezni benne. 
 
Szabó Mihály polgármester: Jövő héten megnézzük hová lehetne elkészíteni, illetve addig 
gondolkodjunk milyen lehetőségek vannak. 
 
Ambrus Nándorné képviselő: Még nem láttam a településen tűzcsap táblát kihelyezve, halad 
a rendbetétel? Nehogy probléma legyen belőle. 
 
Szabó Mihály polgármester: Palotáson minden tűzcsap rendbe van téve, a nyilvántartást 
szeretném pontosítani, három tűzcsapot ki is cseréltek a településen. 
 
Ambrus Nándorné képviselő: Átemelő szivattyúk ügyében még nincs előrelépés a 
visszatérítésről? 
 
Szabó Mihály polgármester: Vezérigazgató úrtól még nem kaptunk válaszlevelet. A 
fórumon megígérték, hogy ahol átemelő szivattyút üzemeltetnek, ott kompenzálásra kerül, 
már három levelet írtunk, az első kettő elutasító volt. 
 
Ambrus Nándorné képviselő: Egy palotási lakos hívta fel a figyelmemet és megkért, hogy 
itt mindenképpen hangozzon el, az önkormányzat azt a hulladékot, ami konténerbe nem fér, 
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vagy valahol összegyűjtik, a tóparton a kávézó közelében került elhelyezésre. Hatalmas 
szemétkupacok vannak, amit az önkormányzat hordott oda és ez másokat is arra csábít, hogy 
szemetet vigyenek oda. Nem tudtam kimenni megnézni, hogy tulajdonképpen miről is van 
szó, de ez az illetőt felháborítja, ezzel valamit kezdjen az önkormányzat, legyen kezelve az ott 
tárolt hulladék. Valóban van ott lerakva rengeteg szemét vagy kis mennyiség csak nem 
lehetett megoldani az elszállítás? 
 
Szabó Mihály polgármester: A mai állapotot lefotóztam, az első fotón látható a konténerek 
elhelyezése. A másik fotón látható a tóparti tulajdonosok által illegálisan egy magánszemély 
telkére elhelyezett szemét látható. Egy másik képen látható, hogy egy 5 méter magas 
kupacban voltak elhelyezve a gazok, ezt teljesen megszüntettük. Nem igazán szerencsés 
időben szóltak, mert akkor jeleztek, amikor rendbe tettük az egész területet. A tóparti büfétől 
kb. 150-200 méterre volt lerakva a szemét. Rendszeresen ellenőrizzük a jövőben a konténerek 
környezetét és eljárunk azokkal szemben, akik nem megfelelő helyre teszik le a szemetet. 
 
 
A képviselők részéről további kérdés, bejelentés nem volt, Szabó Mihály polgármester 
megköszöni a képviselők részvételét és a testületi ülést bezárja. 
 
 

Kmf. 
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